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Nature: NEEXISTUJE BEZPRÍZNAKOVÝ
PRENOS COVID-19. MASOVÉ TESTOVANIE
SA MÔŽE SKONČIŤ
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People wait in queues for test for Covid-19 during nationwide testing in Bratislava, Slovakia on
October 31, 2020.

Nedávno bol vo vedeckom časopise Nature publikovaný článok, ktorý uštedril tvrdú ranu
kovidovému kultu, čo sa neustále oháňa „šírením vírusu nakazenými ľuďmi bez príznakov ochorenia“.

Totižto, po lockdowne čínskeho mesta Wuhan na jar tohto roku, vykonala tamojšia vláda celoplošný
skríning populácie na prítomnosť nukleových kyselín (RNA) vírusu SARS-CoV-2. A výsledky sú
vskutku prekvapujúce.

Priebeh plošného pretestovanie obyvateľov Wuhanu
V meste Wuhan sa nachádzalo 10.652.513 ľudí starších ako 6 rokov, ktorí tvorili cieľovú skupinu pre
plošné pretestovanie, čo je zhruba 94,1% miestnej populácie.

Testovanie prebiehalo 19 dní od 14.5.2020 do 1.6.2020.

Otestovaných bolo 9.899.828 ľudí, čo predstavuje účasť 92.9% Z nich 9.865.404 neboli nikdy
nakazení COVID-19 a 34.424 sa z neho vyliečilo.

Ide teda o skutočne obrovskú štatistickú vzorku, ktorej výsledky majú vysokú výpovednú hodnotu.
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Výsledky testovania
Detekcia bezpríznakových (asymptomatických) pozitívnych prípadov bola extrémne malá. Pritom
sa nezistili žiadne dôkazy o tom, že by dochádzalo k prenosu infekcie z asymptomatických pacientov
na ich dohľadané blízke kontakty.

Predchádzajúce štúdie, hlavne zo západných krajín, naznačovali, že bezpríznakoví jedinci nakazení
vírusom SARS-CoV-2 môžu byť infekční. Predpokladalo sa, že príznaky ochorenia sa u nich rozvinú
až neskôr.

Avšak v Číne pri porovnávaní mali asymptomatické osoby oproti symptomatickým len veľmi nízku
vírusovú nálož a veľmi krátku dobu potenciálnej infekčnosti. To významne znižuje riziko šírenia
vírusu SARS-CoV-2.

V tejto wuhanskej štúdii sa skúmali vzorky od bezpríznakových pozitívnych osôb, no žiadny
koronavírus sa v nich nenašiel.

Záverom uvedenej štúdie bolo, že:

Všetky blízke dohľadané kontakty bezpríznakových pozitívnych mali negatívne výsledky
testov, čo znamená, že bezpríznakové pozitívne osoby skúmané v tejto štúdii zrejme neboli
infekčné.

Článok uverejnený v časopise Nature je síce trocha viac technicky napísaný, no určite stojí za to si
ho prečítať.

Ani WHO sa neprikláňa k bezpríznakovému šíreniu
koronavírusu
Mnohí z vás si možno ešte pamätáte, ako sa pred časom vyjadrila Dr. Maria van Kerkhove zo
Svetovej zdravotníckej organizácie (WHO) ohľadne „asymptomatického“ šírenia vírusu SARS-CoV-2.

Otázka reportéra:

Ak môžem, mal by som otázku ohľadne bezpríznakového šírenia koronavírusu. Viem, že WHO sa
predtým vyjadrila, že neexistujú žiadne takéto zdokumentované prípady.

Máme však správy, že minimálne polovica nových prípadov nemá žiadne príznaky ochorenia. Je
možné, že je tento poznatok dôležitejší než WHO od začiatku pripustila pri propagácii pandémie?

Odpoveď Dr. Maria van Kerkhove:

Máme množstvo správ z krajín, ktoré robia veľmi dôsledné dohľadávanie kontaktov.

Dohľadávajú aj kontakty bezpríznakových pozitívnych, no doteraz sa u týchto kontaktov nepotvrdzuje
sekundárna nákaza. Ak sa taký prípad objaví, tak len extrémne zriedka.

O týchto zisteniach sa bohužiaľ v literatúre veľa nepíše.



Záver
Uvedený komentár Dr. Marie van Kerkhove si vyslúžil ostrú kritiku a WHO sa hneď začala
ospravedlňovať, že došlo k nepochopeniu.

Každopádne to však vrhá úplne iné svetlo na naše poznanie o tom, ako sa vírus SARS-CoV-2 šíri,
respektíve nešíri.

Ak je pravda, že bezpríznakové osoby vírus prenášajú len minimálne alebo nijako, potom je potrebné
prehodnotiť aj súčasné masové či plošné testovania.

Na základe týchto nových poznatkov je celá hystéria s testovaním neopodstatnená, nakoľko by stačilo
testovať len osoby s príznakmi ochorenia (mnohé štáty to aj teraz tak robia).

Slovensko by preto malo prestať s experimentovaním a zrušiť masové testovanie, či už celého
obyvateľstva alebo detí v školách. Neexistujú na to žiadne vedecké dôkazy.
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